

Update Unfallchirurgie · Update accident surgery*M. Loew*

- 1052 **Ellenbogen**
Elbow

Leitthema · Main topic · Review articles*Redaktion: J.R. Chapman***Wirbelsäulentrauma · Spine trauma***J.R. Chapman*

- 1054 **Einführung zum Thema: Wirbelsäulentrauma: Perspektiven**
Introduction to the topic: Perspectives of spine trauma

 **Englische Version online**

C. Bellabarba · F. Zhang · T. Wagner

- 1056 **Kontroversen um die Einteilung thorakolumbaler Frakturen.**
Klassifikationssysteme für Wirbelfrakturen: Perspektiven
Controversies in TL classifications. What are we actually treating?
Some perspectives on the evolution of spine fracture classification systems

 **Englische Version online**

R.J. Bransford · M. Dekutoski

- 1061 **Minimal-invasive Interventionen bei thorakolumbalen Frakturen.**
Effekte auf das Outcome
Does MIS in thoracolumbar fracture care really improve outcome?

 **Englische Version online**

M.J. Lee · J.G. Jarvik

- 1066 **Zementaugmentation bei osteoporotischen Wirbelkompressionsfrakturen**
Cement augmentation for osteoporotic compression fractures

 **Englische Version online**

Originalien · Original articles*S. Arbes · P. Platzer · V. Vecsei*

- 1070 **Frakturen des thorakolumbalen Übergangs im Kindes- und Jugendalter**
Fractures of the thoracolumbar spine in childhood and adolescence

L. Homagk · O. Deml · G.O. Hofmann

- 1076 **Der IT-gestützte Behandlungspfad als Routinearbeitsinstrument in der Unfallchirurgie**
IT-based clinical pathway as a routine tool in trauma surgery

A. Jubel · G. Weißhaar · C. Faymonville · J. Andermahr · G. Schiffer

- 1085 **Ein einfacher Klavikulascore. Bewertungssystem zur Beurteilung der Behandlungsergebnisse nach Frakturen des mittleren Klavikuladrittels bei Erwachsenen**
A simple clavicle score. An effective and reliable classification for outcome assessments of midclavicular fractures

A. Heckmann · C. Radtke · H.O. Rennekampff · A. Jokuszies · B. Weyand · P.M. Vogt

- 1092 **Einzeitige Defektdeckung von denudiertem Knochen und freiliegenden Sehnen mittels MATRIDERM® und Spalthaut. Möglichkeiten und Grenzen**
One-stage defect closure of deperiosted bone and exposed tendons with MATRIDERM® and skin transplantation. Possibilities and limitations

CME Zertifizierte Fortbildung · Review articles

- A. Preiss · M. Heitmann · K.-H. Frosch*
1099 Osteochondrosis dissecans tali. Diagnostik und Therapie
 Osteochondritis dissecans of the talus · Diagnosis and treatment
- 1109 Fragebogen**
 Questionnaire
- A. Preiss · M. Heitmann · K.-H. Frosch*
1111 Operative Therapie bei Osteochondrosis dissecans des Talus.
 Innenknöchelosteotomie mit Kürettage, Spongiosaauffüllung und Refixation
 Osteochondritis dissecans of the talus. Diagnosis and treatment

Kasuistiken · Case reports

- B. Bauer · M. Majic · S. Rauthe · E.-B. Bröcker · A. Kerstan*
1116 Persistierende Schwellung nach Spülung eines Abszesses mit Octenisept®
 Persistent swelling after flushing of an abscess with Octenisept®
- S. Kargl · J. Breitwieser · R. Gitter · W. Pumberger*
1120 Arterielles Pseudoaneurysma der Leber nach stumpfem Bauchtrauma
 Hepatic artery pseudoaneurysm following blunt abdominal injury
- M. Torba · S.F. Baumbach · A. Gjata · S. Buci · E. Faber · K. Subashi*
1123 Verletzungen der Speiseröhre nach stumpfem Thoraxtrauma.
 Eine Fallpräsentation und Literaturübersicht
 Esophageal injury following blunt thoracic trauma.
 A case report and review of the literature

Medizin aktuell · Technische Innovationen · Medicine today

- C.M.L. Werner · M.J. Scheyerer · J. Schmitt · G.A. Wanner · H.-P. Simmen*
1126 Minimal-invasive, ballonassistierte Aufrichtung und innere Fixation
 von Tibiaplateaufrakturen
 Minimally invasive balloon-assisted reduction and internal fixation
 of tibial plateau fractures

In eigener Sache · Internal news

Schriftleitung Der Unfallchirurg

- 1133 Der Unfallchirurg dankt den Gutachtern 2012**

Verschiedenes · Miscellaneous

- 1135 Termine** · Forthcoming meetings
1136 Impressum · Imprint

Titelbild: © R.J. Bransford · M. Dekutoski: Minimal-invasive Interventionen bei thorakolumbalen Frakturen. Effekte auf das Outcome

Zielsetzung der Zeitschrift

Der Unfallchirurg ist ein international angesehenes Publikationsorgan. Die Zeitschrift widmet sich allen Aspekten der Unfall- und Wiederherstellungschirurgie und dient der Fortbildung von niedergelassenen und in der Klinik tätigen Unfallchirurgen und Chirurgen. Praxisorientierte Übersichtsarbeiten greifen ausgewählte Themen auf und bieten dem Leser eine Zusammenstellung aktueller Erkenntnisse aus allen Bereichen der Unfallchirurgie. Neben der Vermittlung von relevantem Hintergrundwissen liegt der Schwerpunkt dabei auf der Bewertung wissenschaftlicher Ergebnisse unter Berücksichtigung praktischer Erfahrung. Der Leser erhält konkrete Handlungsempfehlungen. Frei eingereichte Originalien ermöglichen die Präsentation wichtiger klinischer Studien und dienen dem wissenschaftlichen Austausch. Beiträge der Rubrik „CME Zertifizierte Fortbildung“ bieten gesicherte Ergebnisse wissenschaftlicher Forschung und machen ärztliche Erfahrung für die tägliche Praxis nutzbar. Nach Lektüre der Beiträge kann der Leser sein erworbenes Wissen überprüfen und online CME-Punkte erhalten. Die Rubrik orientiert sich an der Weiterbildungsordnung des Fachgebiets. Die Beiträge in *Der Unfallchirurg* durchlaufen einen Peer-Review-Prozess.

Aims & Scope

Der Unfallchirurg is an internationally recognised publication organ. The journal deals with all aspects of accident surgery and reconstruction surgery and serves the continuing medical education of surgeons and accident surgeons with own practices and those working in hospitals. Practically-oriented works provide an overview on selected topics and offer the reader a summary of current findings from all fields of accident surgery. Besides the imparting of relevant background knowledge, the focus is on the assessment of scientific findings under consideration of practical experience. The reader is given concrete recommendations for his/her practical work. Freely submitted original papers allow the presentation of important clinical studies and serve the scientific exchange.

Articles in the section: 'CME Zertifizierte Fortbildung' (CME: Continuing Medical Education) provide proven results of scientific research and make medical experience available to daily practice. After reading the articles, the reader may verify the acquired knowledge and collect CME credits online. This section is oriented at the Regulations for Advanced Training of the respective area of specialisation.

Articles to be published in *Der Unfallchirurg* undergo a peer review process.

Review: All articles of *Der Unfallchirurg* are reviewed.

Declaration of Helsinki: All manuscripts submitted for publication presenting results from studies on probands or patients must comply with the Declaration of Helsinki.

Indexed in Science Citation Index Expanded, Medline, EMBASE and Scopus.